
PROTOKÓŁ Nr XXX/2009 
z przebiegu sesji zwyczajnej Rady Gminy Bojszowy 

w dniu 25 listopada 2009r. 
 
Obecni zgodnie z załączoną listą obecności. 

Porządek posiedzenia: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Uchwalenie porządku obrad sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 
4. Przedstawienie projektów uchwał. 
5. Przyjęcie uchwał. 
6. Zapytania i interpelacje radnych oraz sprawy bieżące. 
7. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
8. Zakończenie sesji. 

 
 

Przebieg sesji: 
Ad.1-3 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kumor otworzył sesję, powitał radnych i zaproszonych 
gości oraz stwierdził prawomocność sesji – obecnych 14 radnych (spóźniona/nieobecna 
radna: Irena Brzezińska).  
Proponowany porządek obrad został przyjęty jednogłośnie – 14 głosów –za. 
Protokół z obrad poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie – 14 głosów – za. 

Minutą ciszy uczczono pamięć Henryka Utraty Seniora. 

Ad. 4 
Przedstawienie projektów uchwał. 
Projekt uchwały Nr XXX/158/2009 w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Gminy z 
organizacjami pozarządowymi na rok 2010” omówiła Sekretarz Gminy Pani Longina 
Giedwiłło. Współpraca Gminy z organizacjami pozarządowymi wynika z ustawy o 
działalności pożytku publicznego i wolontariacie. Program współpracy jest corocznie 
uchwalany przez Radę Gminy. Omawiany program nie odbiega w sposób znaczący od 
projektów uchwalanych w latach poprzednich. Wprowadzono tryb konsultacji – program ten 
został wysłany do organizacji pożytku publicznego z prośbą o zaopiniowanie i zgłaszanie 
zadań, które mogłyby być realizowane wraz z Gminą. Żadna organizacja nie wypowiedziała 
się odnośnie programu. Jedyna organizacja, która wystąpiła z wnioskiem o współpracę jest 
Gminny Klub Honorowych Dawców Krwi w Bojszowach Nowych działający w ramach PCK. 
 
Bez uwag. 
 
Wójt Henryk Utrata omówił projekt Nr XXX/159/2009 w sprawie określenia wysokości 
stawek podatku od nieruchomości i zwolnień od tego podatku, opłat targowych oraz sposobu 
ich poboru w 2010 roku. Projekt był omówiony na Komisji Budżetu i Rozwoju Gminy i 
został przez nią pozytywnie zaopiniowany. Górne granice stawek podatku corocznie ulegają 
zmianie w stopniu odpowiadającym wskaźnikowi cen towarów i usług konsumpcyjnych w 
okresie pierwszego półrocza roku, w którym stawki ulegają zmianie, w stosunku do 
analogicznego okresu roku poprzedniego. Zgodnie z komunikatem Prezesa GUS, wskaźnik 



ten w stosunku do pierwszego półrocza 2008 r. wyniósł 3,5%. Zaproponowane w projekcie 
uchwały stawki podatku od nieruchomości również wzrosły o około 3,5%. 
 
Uwagi radnych: 
 
Radny Andrzej Knopek: zastanawia mnie wysokość podatku od budynków lub ich części 
zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie udzielania świadczeń 
zdrowotnych. Stawka ta dotyczy GZOZ-u w Bojszowach, czy nie jest ona zbyt wysoka? 
 
Wójt: stawka ta dotyczy nie tylko GZOZ-u, ale wszystkich gabinetów prywatnych na terenie 
Gminy. Ustawa nie daje prawa podmiotowego zwolnienia z podatku. 
 
Wójt omówił projekt uchwały Nr XXX/160/2009 w sprawie określenia wysokości rocznych 
stawek podatku od środków transportowych w roku 2010. Powyższy projekt, również został 
omówiony i pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Budżetu i Rozwoju Gminy. 
Zaproponowane w uchwale stawki podatków uwzględniają rodzaj środka transportowego, 
dopuszczalną masę całkowitą pojazdu lub zespołu pojazdów, ilość osi, rodzaj zawieszenia, 
ilość miejsc do siedzenia i rok produkcji. Uchwała uwzględnia wzrost cen towarów i usług 
konsumpcyjnych, co przedkłada się na wzrost stawek kwotowych podatku o około 3,5%. 
 
Bez uwag. 
 
Projekt uchwały Nr XXX/161/2009 w sprawie zmian w budżecie na 2009 r. został 
przedstawiony przez Wójta. Po dokładnym zbilansowaniu się szkół podstawowych w 
Bojszowach i Świerczyńcu zaistniała konieczność dokonania przesunięć z dz. 801 Oświata i 
wychowanie do dz. 854 Edukacyjna opieka wychowawcza na uzupełnienie planów dla 
świetlic szkolnych (zał. nr 1). Ponadto w/w szkoły oraz Gminne Gimnazjum zawnioskowały 
o przesunięcie wydatków w planach rachunków dochodów własnych (zał. nr 2). Ze względu 
na brak środków w zakresie dróg gminnych, gospodarki mieszkaniowej i gospodarki 
komunalnej, należy uzupełnić plany wydatków w działach 600, 700 oraz 900 o łączną kwotę 
86.600 zł. Powyższe środki zostaną przesunięte z dz. 926 Kultura fizyczna i sport (zał. nr 1). 
 
Brak uwag. 
 
Ad.5 
Przyjęcie uchwał: 
W głosowaniu udział wzięło 15 radnych (obecna I. Brzezińska). 

Uchwała Nr XXX/158/2009 w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Gminy z 
organizacjami pozarządowymi na rok 2010” 
 

15 głosów – za 
 0 głosów – przeciw 
 0 głosów – wstrzymujących się. 
 

Uchwała Nr XXX/159/2009 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości i zwolnień od tego podatku, opłat targowych oraz sposobu ich poboru w 2010 
roku. 

 
15 głosów – za 



 0 głosów – przeciw 
 0 głosów– wstrzymujących się. 
 

Uchwała Nr XXX/160/2009 w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od 
środków transportowych w roku 2010 
 

15 głosów – za 
0 głosów – przeciw 
0 głosów– wstrzymujących się. 
 

Uchwała Nr XXX/161/2009 w sprawie zmian w budżecie na 2009 r. 
 

15 głosów – za 
0 głosów – przeciw 
0 głosów– wstrzymujących się. 
 

 
Ad. 6 
Zapytania i interpelacje radnych oraz sprawy bieżące. 
Sprawozdanie z działalności Przewodniczącego Rady Gminy Bojszowy w okresie 
międzysesyjnym: 

1) Turniej Środowisk Niepełnosprawnych – hala w Bojszowach 
2) 11 listopada Święto Niepodległości – uczczenie pamięci poległych 
3) Przegląd twórczości świetlic GOPS – hala SP Świerczyniec 
4) Bojszowska premiera filmu Józefa Kłyka „Nie wszystko mi wojna zabrała” 
5) Spotkanie z uczestnikami Warsztatów Terapii Zajęciowej 
6) Koncert „Razem dla Krzysia” kończący oficjalnie akcję charytatywną 
7) Posiedzenie Komisji Budżetu i Rozwoju Gminy 
8) Spotkanie Wójta z mieszkańcami Międzyrzecza. 
 
 

Przewodniczący podziękował radnym za uczestnictwo w spotkaniach, na które byli 
zapraszani.  
Do Sekretariatu Rady wpłynęło pismo Polskiego Instytutu Biograficznego dotyczące wpisu 
chętnych do Złotej Księgi Polskiego Samorządu oraz pismo Przewodniczącego Doraźnej 
Komisji Statutowej odnośnie tematyki heraldycznej. 
Przewodniczący złożył gratulacje dla radnemu Grzegorzowi Sztolerowi za uzyskanie stopnia 
naukowego doktora. 
Przewodniczący zaproponował zorganizowanie memoriału strażackiego ku czci zmarłego H. 
Utraty seniora. 
 
Wójt Gminy Bojszowy przekazał następujące informacje: 

• 12 listopada do Sekretariatu Rady został złożony projekt budżetu na rok 2010 
wraz z informacją o stanie mienia komunalnego; 

• zakończono prace na rowie głównym w Bojszowach Nowych oraz odnowiono 
rów przy ul. Popiełuszki; zakończono też prace na rowie „Dąbrowica” w 
Świerczyńcu; 

• zakończono prace przy budowie wiaty przy strażnicy w Bojszowach Nowych; 



• trwają końcowe prace związane z remontem ul. Żytniej; 

• zgłoszono do odbioru boiska sportowe w Bojszowach; 

• zawarto umowy na zimowe utrzymanie dróg; 

• 24 listopada w Urzędzie miała miejsce konsultacja społeczna w sprawie przebiegu 
drogi S1; 

• 01 grudnia ukaże się Dziennik Urzędowy Województwa Śląskiego, w którym 
zostanie opublikowana uchwała zmieniająca fragmenty naszego miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego; 

• prowadzone są prace związane z uregulowaniem stanu kolejnych dróg gminnych; 

• wydano książkę „Posługa duszpasterska księdza Józefa Grycmana w Parafii 
Narodzenia Świętego Jana Chrzciciela w Bojszowach 1922-1948”; 

• projekt „Otwarte przedszkole – upowszechnianie edukacji przedszkolnej w 
gminie Bojszowy” został pozytywnie oceniony, w związku z czym Gmina uzyska 
ok. 152 tys. zł na realizacje projektu; 

• odbyły się pokazy filmu Józefa Kłyka „Nie wszystko mi wojna zabrała”; 

• dobiega końca formowanie składu muzycznego zespołu gminnego – „Zespół 
Kameralny Bojszowy”. 

 
 

Zapytania i interpelacje radnych:  
Radny Grzegorz Tomala- czy jest już dokonany odbiór techniczny ul. Żytniej? Czy jest tam 
planowane wyrównanie poziomu jezdni z poboczem od strony, po której nie ma krawężnika? 
Prośba o udostępnienie radnym projektu budżetu. Czy jest już dostępny protokół pokontrolny 
RIO? Czy jest monitoring zachorowań na grypę w gminie? 
Radny Rajmund Gondzik – podziękowanie za usunięcie betonowego cokołu na ul. 
Klubowej. Zły stan pobocza (głębokie dziury) na ul. Trzcinowej. 
Radny Robert Seweryn – podziękowanie za wykonane prace przy studzience na 
skrzyżowaniu ul. Nowej i ul. Równej. Ponowna prośbę o naprawę lampy na skrzyżowaniu. 
Jak wygląda sprawa progu zwalniającego na ul. Szczęsnej? 

Radny A. Knopek – czy pozostałe drogi gminne będą remontowane w standardach remontu 
ul. Żytniej? W ramach projektu remontu ul. Żytniej, znajdował się też zapis odnośnie 
odnowienia fragmentu ul. Dąbrowskiej – czy będzie realizowany? 

Radny Piotr Wróbel – mieszkańcy zwracają uwagę na trudności w zarejestrowaniu do 
naszego ośrodka zdrowia. 

 
Ad. 7 
Odpowiedzi na zapytania i interpelacje: 
Ul. Żytnia – odbiór końcowy ul. Żytniej będzie miał miejsce 30.11.2009r. Pobocze będzie 
wyrównane. Przyszłe remonty dróg gminnych są przewidywane w takim samym standardzie 
robót.  

Protokół RIO – nie publikuje się samego protokołu z kontroli. Publikowane jest natomiast 
wystąpienie pokontrolne RIO na stronie internetowej Regionalnej Izby Obrachunkowej. 



Grypa – przypadki zachorowań są monitorowane w szkołach i przedszkolu. W chwili 
obecnej choruje 8-9% dzieci. Na terenie gminy nie ma epidemii. 

Pobocze ul. Trzcinowa – powiat prowadzi remonty. 

Próg na ul. Szczęsnej – nie ma możliwości, aby postawić próg zwalniający. 
Ul. Dąbrowskiej – pierwotnie był planowany remont ul. Dąbrowskiej, ale ze względu na 
budżet projekt nie znalazł się w zadaniu – remont ul. Żytniej. 
Ośrodek zdrowia – będzie interwencja. 

 

Ad. 8 
Przewodniczący Rady Gminy Bojszowy Marek Kumor formułą „Zamykam sesję Rady 
Gminy Bojszowy” zakończył obrady sesji. 

 

 

 
 

 
 

 
 

 
 
Protokołowała: B. Wrobel 
Bojszowy, dnia 25.11.2009r. 
 
 


